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 - Elisenda Alamany Gutiérrez 
 - Jordi Permanyer Bellmunt  
 - Oriol Papell Torras 
 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari  

  
   1.- Aprovació, si s’escau, de l’esborrany de  
       l’acta de la sessió anterior.  
   
   2.- Presa de possessió nous regidors 
 
   3.- Aprovació compte general exercici 2007 
 
   4.- Acceptació subvenció escola de música 
 
   5.- Moció obres urbanització Can Bagés 
 
   6.- Suggeriments i preguntes 
 

- Merce Custodio   
   Interventora acctal   
______________________________ 
   EXCUSEN L’ABSÈNCIA 
 - Sr. Roman Clusella 
     

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels assumptes inclosos 
en l'ordre del dia. 
 
El Sr. Alcalde comenta que en Junta de Portaveus s’ha acordat canviar l’orde dels punts de la 
sessió, així doncs el primer punt serà la presa de possessió nous regidors. 
 
 1.- PRESA DE POSSESSIÓ NOUS REGIDORS 
 
El Sr. Secretari   diu que el primer punt és la presa de possessió dels nous regidors, tenim les 
credencials de regidor expedida per la Junta Electoral Central que ens diu que han designat 
regidor de l’Ajuntament de Castellar del Vallès a la senyora Elisenda Alamany Gutiérrez i 
Francesc Xavier Arderius Matas, per estar inclòs dins de la candidatura de l’Altraveu  a les 
passades eleccions del dia 27 de maig de 2007, tot això motivat per la substitució de la 
senyora Gemma Ubasart González i el senyor Francisco Centeno López. 
La Elisenda Alamany Gutiérrez i el senyor Francesc Xavier Arderius Matas, han presentat les 
seves declaracions d’interessos, per tant tenen la credencial  del registre d’interessos efectuat 



i per prendre possessió només els hi resta prestar la promesa o jurament de les seves 
obligacions dels càrrecs de regidors. Tot seguit és procedeix a cridar a: 
- la senyora Elisenda Alamany Gutiérrez  per tal que efectuï aquest tràmit. A continuació per 

part del Sr. Alcalde se li dona possessió del seu càrrec, passat a incorporar-se a la sessió. 
- El senyor Francesc Xavier Arderius Matas, per tal que efectuï aquest tràmit. A continuació 

per part del Sr. Alcalde se li dona possessió del seu càrrec, passant a incorporar-se a la 
sessió. 

Tot seguit la Sra. Elisenda Alamany per l’Altraveu diu, que l’Assemblea de l’Altraveu fa la 
primera rotació de regidors al Ple d’avui, tal i com vàrem anunciar en el nostre programa 
electoral la rotació de regidors serà una constant durant aquest quatre anys, la tasca dels fins 
ara regidors Ubasart i Centeno serà rellevada pels que avui ocupem aquestes cadires, per qui 
ara físicament prenem possessió això implica una nova forma de practicar política, però ha de 
quedar clar que el nostre discurs seguirà sent el mateix, seguirem exigint sentit comú, 
transparència i sempre en benefici de la ciutadania i el seu dret a decidir, sempre i sense cap 
altre interès, i sobretot ara i sempre seguirem lluitant perquè aquella famosa estrofa del poeta 
sabadellenc Pere Quart no caduqui ni quedi macada.  L’Altraveu seguirà fent política perquè el 
poble resisteixi a fugides  endavant amb l’etern “life motive” de l’imperatiu econòmic. 
Acaba el Sr. Alcalde tot donant-los hi la benvinguts al Ple i desitjant-los hi bona feina    
   

2.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ  
     ANTERIOR  

    
 Els regidors es donen per assabentats del contingut de l’acta 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 

 3 .- APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL 
 
ATÈS que en data 24 de juliol de 2008, la Comissió Especial de Comptes va acordar per 
unanimitat informar favorablement el Comte General d’aquest Ajuntament, corresponent a 
l’exercici 2006, formada pels documents establerts a l’article 209 de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals, 39/88, de 28 de desembre, del text refós aprovat per RDL 2/2004. 
ATÈS que exposat al públic en forma i terminis establerts a l’article 212.4 del text refós 
aprovat per RDL 2/2004, de la Llei 39/88, de 28 de desembre , i havent-se publicat l’Edicte al 
Butlletí Oficial de la Província  núm. 182, de 30 de juliol de 2008, sense que durant el termini 
d’exposició al públic s’hagi produït cap reclamació. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar els Comptes Generals de l’exercici 2007, redactats de conformitat i tal 
com estableix l’article 212.4 del text refós aprovat per RDL 2/2004, de la Llei 39/88, de 28 de 
desembre, així com dels comptes de recaptació municipals que s’annexen. 
SEGON.- Trametre a la Sindicatura de Comptes l’expedient del Compte General, de 
conformitat amb el que prescriu l’article 212.5 de la normativa d’Hisenda bàsica local abans 
esmentada, en el termini adient, per tal que realitzi la fiscalització externa de la Corporació. 
Defensa la proposta el Sr. Oscar Lomas,  pel PSC i diu que tal i com marca la legislació 
s’aprova definitivament el compte general de l’exercici 2007. En el tancament d’un exercici 
d’un Ajuntament hi ha dues parts, d’una banda la liquidació del pressupost que és la part més 
política i ha on s’explica que hi com s’ha gastat i el compte general, que és el que avui 
aprovem, i és el tancament tècnic de l’exercici. El compte general s’ha d’ajustar a allò que 
preveu els articles 208 i 209 de la Llei d’Hisendes Locals, i està integrat pel balanç, compte de 
resultats la liquidació del pressupost i la memòria. Aquest últim és un document que amplia i 
comenta la informació continguda en els altres tres documents. 
Després de la formulació del compte general pels Serveis Econòmics, posteriorment van ser 
presentats i aprovats per la Comissió Especial de Comptes, s’ha fet la preceptiva publicació al 
BOP i s’ha sotmès a exposició pública, no havent-se presentat al�legacions, ara és presenta 
per la seva aprovació definitiva. 



S’obra un torn d’intervencions per CiU la Sra. Gemma Perich intervé per dir que en la 
Comissió d’Especial de Comptes van demanar una sèrie de concrecions donat que era un 
exercici singular, ja que passaven dos Consistoris i creiem oportú que en la memòria hi 
constés les situacions tant de personal com de regidors  que en el mes de gener eren unes i en 
el mes de setembre eren diferents, i per això creiem que s’havia de concretar, així que, donat 
que s’han recollit una sèrie d’esmenes el nostre vot serà favorable a la proposta. 
La Sra. Elisenda Alamany, per part de l’Altraveu també intervé dient que han analitzat els 
documents d’aquest tancament general de comptes i el seu vot serà afirmatiu, en aquest 
sentit però, dues observacions a fer en relació a aquesta qüestió, des d’un perspectiva de 
forma em pogut observar com s’ha solucionat moltes de les irregularitats detectades en 
l’auditoria en referència a la gestió de pressupostos anteriors i part d’elles tenien a veure amb 
incompetències tècniques i d’altres amb voluntats polítiques, un exemple d’aquestes ultimes 
es pot trobar en incompliment sistemàtic des del 2003 de la Llei d’Estabilitat Pressupostària a 
l’endeuteu-se el nostre Consistori més que el que amortitzava, així doncs valorem com a 
positiva la tasca realitzada per la Regidoria d’Economia en la direcció de resoldre correctament 
la gestió tècnica del pressupost. 
Des d’una perspectiva de contingut es destaca la disminució dels ingressos que es produeix 
durant aquest últim exercici amb un manteniment sostingut de les despeses, és evident que 
aquesta tendència reflecteix la situació de crisi més general que estem vivint, i d’aquest 
tancament de comptes doncs n’haurem de deduir, d’una banda la necessitat de dur a terme 
polítiques d’estalvi, apuntant però que no donarem suport a les retallades referents a les 
polítiques socials, també per altra banda la necessitat d’augmentar els ingressos diversificant 
les fonts de finançament o augmentant la recaptació per impostos. Cal tenir en compte, però, 
que els impostos han de ser entesos i més en una situació de crisis, des d’una perspectiva 
progressiva i redistributiva. Els criteris de justícia social i sostenibilitat han de ser aquells que 
guiïn la nostra actuació i aquest és el sentit que orientarà el nostre treball al voltant de les 
ordenances fiscals. 
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer diu que des d’Esquerra Republicana votarem a favor, és un 
aspecte més tècnic i formal a nivell comptable i també val a dir que s’han recollit diverses 
apreciacions que vam fer. També vull dir que irregularitats, com s’ha dit anteriorment, no n’hi 
ha hagut ni una. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 4.- ACCEPTACIÓ SUBVENCIÓ 
 
ATÈS que el Departament d’Educació de la Generalitat per resolució EDU/2408/2008, 
publicada al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 5183 en data 29 de juliol ha 
resolt atorgar una subvenció econòmica de 77.572 € a aquest Ajuntament per l’atenció de 
l’Escola de Música per al període gener-agost de 2008. 
ATÈS que cal donar compliment a les condicions establertes en la referida resolució, entre les 
que hi ha l’acceptació de la subvenció atorgada. 
L’Ajuntament Ple  
ACORDA: 
Acceptar la subvenció atorgada a aquest Ajuntament pel Departament  d’Educació de la de 
la Generalitat, d’import 77.572 €, segons resolució EDU/2408/2008, de 22 de juliol, publicada 
al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, de 29 de juliol, en concepte de manteniment 
d’escoles de música de titularitat municipal. 
La Sra. Antònia Pérez, per PSC defensa la proposta tot dient que el Departament  d’Educació 
de la Generalitat dona una subvenció a l’Escola de Musica per la seva gestió, en el primer 
trimestre se’ns va pagar una part i ara prèvia acceptació se’ns atorga la resta. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 5.- MOCIÓ OBRES URBANITZACIÓ CAN BAGÉS 
 



El Sr. Xavier Arderius, per l’Altraveu intervé tot dient que abans de donar lectura a la moció 
ens agradaria posar uns quants elements sobre la taula amb la voluntat d’aclarir i situar millor 
Can Bages i el que l’envolta.  Tot seguit passa a donar lectura d’una carta del Sr. Alcalde del 
passat març de 2007: “Ja ho deia l’altre dia. La legislatura arriba a la seva fi. La setmana 
vinent tindrem un dels darrers plens abans d’acabar el mandat. I, curiosament, ens trobem 
sobre la taula un conveni sobre el desenvolupament del futur polígon de Can Bages, recordem, 
200.000 metres quadrats de sòl industrial a l’altra banda de la carretera B124. 
Entrem en matèria. El primer que ens ha sorprès del conveni és que se salta a la torera els 
condicionants que havíem aprovat tots els grups polítics en el ple. Dèiem: senyors, fins que no 
estigui resolt el problema del col�lapse de la carretera i fins que no tinguem garantit 
l’abastament d’aigua, aquest polígon no es pot començar a urbanitzar. I és que no podem 
assumir el creixement industrial de Castellar si no posem solucions a aquests dos grans 
problemes. 
Ara, les condicions que apareixen al conveni han canviat. I ho han fet de tal manera que es 
deixa la porta oberta a què es comenci la urbanització de Can Bages, sense estar connectats a 
la xarxa d’aigües Ter-Llobregat, i sense que s’hagin habilitat les rotondes de distribució de 
trànsit necessàries per reduir l’impacte sobre la mobilitat que pot tenir la construcció del 
polígon. 
Per una banda, sorprèn que, posem el crit al cel a la resta d’administracions, especialment a la 
Generalitat, pel seu retard amb la connexió d’aigües amb el Ter-Llobregat i l’enllaç amb la 
futura ronda Nord de Sabadell, i a la vegada siguem tan irresponsables d’accelerar la 
construcció d’un nou polígon industrial, és a dir, més cotxes i camions i més consum d’aigua. 
Sobretot quan hi havia l’acord tàcit entre tots els grups de fer mans i mànigues per endarrerir 
la posada en marxa d’aquesta nova zona industrial. 
Per l’altra banda, també sorprèn que a dos mesos per eleccions municipals es porti aquest 
tema a ple. I és que si finalment s’aprova aquest conveni i l’equip de govern utilitza la seva 
majoria per tirar endavant amb aquest tema i si finalment aquest conveni s’aprova l’equip de 
estem utilitza la seva majoria per tirar endavant aquest tema estem comprometent el futur 
dels propers anys. 
I tot això, per què? 
La meva hipòtesis és que penja el finançament de les obres de la plaça Major, que depèn en 
bona part de la venda de sòl públic a Can Bages.  
Espero que els dos regidors d’ERC, que en el seu dia es van mostrar partidaris d’alentir la 
construcció del nou polígon, posin senderi en aquesta situació i no s’aprovi el conveni. “ 
Fins aquí la opinió que tenia l’actual alcalde l’any passat quan era regidor de l’oposició. 
Des de l'Assemblea de l'Altraveu diem el següent: Vostès, el grups del Partit Socialista de 
Catalunya, Convergència i Unió i Esquerra Republicana de Catalunya, són els que han aprovat 
el projecte per fer un polígon industrial a la zona de Can Bages.  
Són vostès els que han aprovat la tramitació d'aquest projecte en un espai agroforestal, sense 
que en els plànols s'hagi dibuixat correctament un tros del torrent de Can Bages. 
Tal i com han anat les coses ens atrevim a dir que això ha estat una irregularitat. 
Són vostès els que han permès l’inici de la urbanització industrial sense que s'hagi fet cap 
estudi ambiental del projecte, demanda que s’han negat a dur a terme, demostrant una nul 
interès medi ambiental. Tampoc s’ha fet cap estudi seriós dels recursos hídrics ni de l’impacte 
sobre els existents. Per últim, tampoc s’ha fet una previsió mínimament correcta de l'impacte 
sobre la mobilitat a la carretera B-124.  
Són tots vostès, CiU, PSC, i Esquerra Republicana, els que han permès que ara, en ple mes 
d'agost, es comencin a tallar arbres, fins i tot els que estan arran de carretera i que segons 
vostès alguns s'havien de preservar.  Han permès moviments de terra sense cap tipus de 
protecció, i el que és més greu tractant-se de l’administració, sense els certificats 
corresponents per la gestió de residus.  
Són vostès, els propietaris i l'empresa que hi treballa els responsables que un element que 
conté amiant i és cancerígen, la uralita que hi havia en els diferents abocaments incontrolats 
de Can Bages, estigui ara escampada pels camps o colgada enmig de la runa.   



Can Bages té abocaments incontrolats des de fa temps, potser amb la voluntat de menys tenir 
aquesta zona, però també té altres coses. És molt possible, tenint en compte troballes a la 
zona del Pla de la Bruguera, que Can Bages tingui restes arqueològiques importants. Ningú 
s’ha preocupat de demanar-ne el seguiment. I si ens hem de refiar dels promotors, no tinguin 
cap dubte d’on acabaran les restes: sepultades com la runa que desapareix misteriosament, 
per art d’encanteri. 
Són vostès els responsables que el meandre del torrent, el tros que mai ha constat en els 
plànols del projecte, com abans ja hem assenyalat, ara s'hagi convertit en una pila de runa, 
trinxant un entorn ric en diversitat vegetal i animal, i colgant la mina de Can Bages i una 
antiga bassa que formen part de la història d'aquest entorn. 
Ens ha faltat temps per incomplir l’ordenança municipal sobre l’aigua que s’aprovà per ple. 
Són vostès els responsables que aquest polígon s'hagi fet sense cap mena de sensibilitat amb 
l'entorn, amb un criteri totalment expansiu, amb patis entre naus que no serveixen per res 
més que omplir-los de porqueria i consumir espai urbà innecessàriament.  
Això sí, els podrem regar amb l’aigua que no arribarà a la desembocadura del Ter, connexió 
que ens costarà 3.500.000 d'euros.  
Són vostès i l'empresa que hi treballa el responsables dels arbres que es tallen irregularment. 
El passat divendres 12 de setembre a les 4 de la tarda, un dels arbres que tallaven va caure al 
mig de la carretera podent provocar un greu accident. Poden veure el vídeo que està penjat a 
internet al web de l'Altraveu. 
Com és possible que si el 25 d'agost van començar les obres, el dia 12 de setembre encara es 
permetin accions com la que expliquem? 
Ens agradaria saber també si aquesta empresa té el permís corresponent de carreteres per 
poder començar les tasques d'urbanització? 
Quin control tenim d'aquestes obres senyors del govern?  Sembla mentida que permetin a les 
empreses campar pel nostre municipi fent el que els dona la gana, sense control de les seves 
malifetes, i sense que es compleixin les mesures de seguretat que la llei exigeix (uralita, 
arbres, runa, etc), ni tan sols pels seus treballadors. Òbviament tenim material gràfic divers 
sobre el que diem. La seva credibilitat queda en entredit. 
Pel que fa de la venda de patrimoni són tots vostès (ERC, PSC i CiU) els responsables de la 
mala gestió en la venda de les parcel�les que teníem a Can Bages. Si bé el PSC quan era a 
l'oposició criticava al govern per que havien malvenut les propietats, ara els nous membres del 
govern, ni tal sols les han cobrat. Greco deu a aquest ajuntament 6 milions d'euros (mil 
milions de pessetes !) per la venda de les últimes parcel�les que teníem. Si els senyors de 
Greco no ens podien pagar, per què els hem fet propietaris? ara no tenim ni parcel�les, ni 
diners. 
Greco, que repetim ens deu 1000 milions de pessetes, són els que estan construint uns pisos 
que incompleixen la normativa municipal. Bé, ja ho sabem que finalment van acordar fer un 
pedaç, i ara, en comptes de dues habitacions, una consta com a traster, tot i que en la 
publicitat que fan de la venda mai parlen de pisos d'una sola habitació. Però és igual, d'aquest 
tema ja en vam parlar prou en el seu moment i vostès ja saben el que en pensem. Avui 
també, cal parlar de les esquerdes que aquesta empresa ha causat al col�legi Immaculada.  No 
són fruit de l'atzar. S’han produït perquè aquesta empresa (TIFERCA), per obtenir més 
guanys, ha fet una fonamentació sense seguir els criteris tècnics que s'indicaven en el 
projecte. Ens consta que els tècnics municipals sabien que les coses no s’estaven fent bé, que 
han renyat als tècnics de l’obra però no s’ha fet un control adequat. Cal assumir 
responsabilitats. Durant el curs passat l’empresa TIFERCA va incomplir les condicions de 
seguretat permanentment: les excavadores passaven al costat dels nens i nenes, els operaris 
tallaven peces i continuaven treballant al costat dels infants, els camions no complien el 
compromís de no fer activitat a les entrades i sortides de l'escola. Vostès, estan permetent que  
aquestes empreses es converteixin en amos i senyors d'aquest municipi. 
Tiferca, que de fet és el mateix que Greco, serà la que és beneficiarà durant 50 anys de la 
concessió en l'explotació de l'aparcament soterrat de la Plaça Major i té també la concessió del 
negoci de la zona blava. Ha estat a partir d'aquesta concessió, que el nombre de places de 



zona blava s'han gairebé duplicat. L'Elisenda després ja ens comentarà alguna cosa més 
d'això. 
Stachys, l'empresa que està urbanitzant el polígon de Can Bages, forma part del grup 
Hemeretik, en aquest grup hi trobem Tracsa, Greco, Tiferca;  tot és del mateix president, un 
tal Felipe Ares. 
Quan vam qüestionar el polígon de Can Bages, se’ns deia que el cost de comprar tots els 
terrenys no era assumible pel municipi, però ara ens preguntem:  
 - Podrà assumir l'empresa que està urbanitzant Can Bages, el cost de la destrossa que ha fet 
en el torrent ?  
- Podrà assumir el cost de tots els arbres que han tallat innecessàriament?  
- Podrà assumir el cost de la contaminació ambiental d'uralita que està causant?  
- Podrà assumir els cost dels embussos que causaran els més de 15.000 cotxes que tindrem 
cada dia a la carretera? 
- Podrà assumir el cost de la repercussió que tindrà aquest polígon en els sistemes hídrics, el 
cost ambiental que causarà a l'entorn, el cost energètic? I quan val tot això? 
I encara ens preguntem més coses: 
- Per on arribarà l’electrificació a Can Bages?, és cert que cal fer una nova línia elèctrica de 
Sentmenat a Can Bages, si la resposta és positiva, qui la pagarà? Per on passarà? 
- Passarà el mateix que amb les aigües del Ter que per portar-les abans d’hora hem de pagar 
una part més important?  
- Pot l’interès de 20 propietaris passar per sobre els drets de 20.000 persones? 
La intenció que tenim des de l'assemblea de l'Altraveu és portar al ple una resolució per aturar 
les obres i replantejar seriosament Can Bages, està clar que no podem parlar de Can Bages, 
sense pensar amb tot això el que diem. Sembla lògic que si hem de refer l'abocament del 
torrent, cal controlar que és el que s'hi ha abocat per poder valorar la sanció i els danys que 
s'hi han causat. La uralita que hi ha arreu de Can Bages també mereix un treball acurat on 
s'asseguri la neteja total de l'entorn. Les tales d'arbres que s'han fet irregularment, també són 
un fet que demostra la mala praxis de l'empresa per fer les coses a corre-cuita. Si amb tot 
això, senyors de l’equip de govern, no tenen motius suficients per aturar unes obres com 
aquestes, fins on haurem d'arrivar?. L’equip de govern municipal juntament amb la resta de 
regidors, és el representant de tots els ciutadans i te l’obligació de vetllar per l’interès públic. 
És el responsable que les coses que es fan al municipi es facin correctament i amb Can Bages, 
La Immaculada, etc. no ens podem quedar indiferents. 
Tot i aquest panorama l'Altraveu no està aquí tan sols per criticar els errors del passat o  
present, si no bàsicament per fer propostes amb voluntat de millorar les coses. 
L'assemblea de l'Altraveu mai ha cregut que el debat que hem posat sobre la taula fos d'un 
altre temps com tots vostès diuen, ja sabem a l'any 1999 es va hipotecar el futur de Can 
Bages, però evidentment no estem aquí per veure-les passar. És per això que avui presentem 
la següent proposta de resolució, amb uns acords que ens agradaria que servissin per 
començar a treballar d'una altra manera, per que siguem tots i totes nosaltres  qui decidim el 
poble que volem, i no pas únicament els interessos econòmics d'uns particulars. 
Els acords que proposem són els següents: 
PRIMER.- Instar a la Generalitat de Catalunya per que faci la rotonda d'accés al Polígon. 
SEGON.- Obrir expedient informatiu per fer retirar tot l’amiant present a la zona  segons els 
procediments i  normatives legals vigents. 
TERCER.- Obrir un expedient informatiu per fer restablir en el seu estat inicial la zona del 
torrent on s'han fet els abocaments de terra i runa. 
QUART.- Crear una comissió amb representació de cada grup municipal per tal de fer un 
seguiment acurat de les obres i per negociar la compactació del polígon. 
CINQUÈ.- Aturar les obres del polígon fins que no s'acompleixin els acords 2, 3 i 4.” 
S’obra un torn d’intervencions, El Sr. Alcalde exposa que aquest és un debat que en el seu 
dia es va tenir per part del plenari de la legislatura del 1999, en el qual es va dissenyar un Pla 
General aprovat per unanimitat de tot el Consistori. Crec que aquest debat hagués estat bé 
que s’hagués mantingut, debat sobre la viabilitat o no de Can Bages en el seu dia, tenint en 
compte a més a més que va ser un debat participat i amb entitats medio ambientals que van 



donar el seu suport en el Pla General  en el qual es contemplava la urbanització de Can Bages, 
per tant, la nostra funció com a equip de govern en aquests moments ha de ser vetllar perquè 
el desenvolupament de Can Bages es faci segons els condicions, i es veritat en aquest sentit, 
com a apuntat el regidor Sr. Arderius, hi ha hagut tota una sèrie de punt conflictius en aquest 
primer procés de desenvolupament del polígon de Can Bages, i això ha suposat que el dia 10 
de setembre, s’obris un expedient a partir del qual s’informarà a l’empresa i es requerirà 
perquè faci els treballs correctament.  
També que en visita d’obres que s’ha fet avui i referent a l’amiant pre-existent a les obres 
d’urbanització a la zona de Can Bages,  dir que aquest paratge no es trobava en les millors 
condicions, sinó que es tractava d’un espai industrial suburbial i mantingut en males 
condicions, i en aquests moments ens trobarem que hi haurà una empresa que sanejarà 
l’amiant que trobem en els camps de Can Bages, en el procés de desbrossament del mateix 
per tal de dur a terme aquestes obres d’urbanització. 
En aquest sentit lamentem no haver pogut arribar a un acord, ho hem expressat en Junta de 
Portaveus, nosaltres i la resta de grups tant CiU, ERC i PSC, estàvem disposats a aprovar 
aquesta moció, sempre i quan hi hagués un canvi en el seu punt cinquè, ja que l’Ajuntament 
ha dret a llei no pot aturar les obres de Can Bages, el que ha de fer és obrir un expedient i fer 
un requeriment a l’empresa si es produeixen aquestes irregularitats. De totes maneres estem 
disposats a crear aquesta comissió per tal que tots els membres dels diferents grups 
municipals puguin assistir a les visites d’obres que es realitzaran durant tot el procés de 
desenvolupament del polígon.          
Tot seguit per CiU la Sra. Montse Gatell comenta que en les comissions informatives del ple 
es presenten els temes que l’equip de govern vol portar per la seva aprovació, i així la resta de 
grups podem fer-hi les aportacions per buscar el consens. En la comissió informativa de la 
setmana passada els regidors de l’Altraveu van portar aquesta proposta de resolució i vam 
expressar l’interès que podíem tenir de crear aquesta comissió per voluntat política. Per tant 
crec que és una mostra de no voler arribar a un consens real en aquesta proposta per part de 
l’Altraveu, ja que un cop complertes la majoria de les coses que demanaven hem estat 
incapaços d’arribar a un acord, pel que fa a un únic punt que, a més, l’Altraveu ha qualificat 
d’innegociable. Sense negociació no s’arriba a acords. Així doncs per les raons que acabo 
d’explicar i sumant-me a la intervenció que ha fer el Sr. Alcalde, el nostre vot, serà negatiu. 
A continuació el Sr. Jordi Permanyer per ERC diu que el polígon de Can Bages, que ja 
existia, però tota la remodelació i ampliació es va aprovar dins de la revisió del Pla General de 
1999, i com ja s’ha dit amb participació de tots els partits polítics, ciutadans, entitats, i amb el 
consens de tots. Entenem que les coses s’han de fer bé i amb responsabilitat, es va parlar en 
comissions informatives i també es va fer un Decret d’Alcaldia amb una sèrie de requeriments 
a instàncies de l’Altraveu, nosaltres pensem que si no es compleixen aquests requeriments en 
els terminis que marca la llei, és llavors quan s’han d’aturar les obres.  
De la proposta hi estem d’acord en dos punts, en instar a la Generalitat que acceleri la 
construcció de la rotonda i en crear la comissió de seguiment, i demanem la retirada del punt 
cinquè, i canviar-lo per advertir que l’incompliment dels requeriments del Decret 698, de 10 de 
setembre, donarà lloc a la suspensió de les obres d’urbanització del polígon. 
En torn de replica el Sr. Xavier Arderius per l’Altraveu torna a intervenir tot dient que no 
podem entendre que acceptem replantejar aquest polígon argumentant una compactació sinó 
s’aturen les obres. Des de que s’han començat aquestes obres hi ha suficients elements que 
demostren les irregularitats de l’empresa, van començar sense seguretat, han estat reomplint 
el torrent, també hi ha el tema de l’amiant, penso que tot això no  es seriós. Estem demanant 
aturar una obres perquè el que volem es fer millor aquest polígon, perquè el col.lectiu de 
Castellar pugui tenir un entorn de Can Bages més ben protegit, per això crec que un argument 
que beneficia la col�lectivitat hauria de ser  prou sòlid com  perquè tots, en aquí  estiguessin 
d’acord  en acceptar-lo. 
També el Sr. Alcalde intervé per dit que és una qüestió de dret administratiu, és a dir la força 
que té l’Ajuntament en aquest moment per aturar les obres depèn de que iniciem un 
expedient i s’envií un requeriment, perquè òbviament hi ha d’haver-hi una forma i un fons, i 
aquest és el que garanteix l’estat de dret en el que estem, en el que l’Administració expressa  



a través d’actes administratius i un acte administratiu és l’obertura d’un expedient, que és el 
punt segon i tercer. Així doncs no és una qüestió política, és una qüestió de dret administratiu. 
En qualsevol cas recalcar que s’han obert els expedient administratius i més enllà que no 
s’aprovi aquesta proposta de resolució, demà es crea aquesta comissió amb representació de 
cada grup municipal, per poder fer aquestes visites d’obres i un seguiment de les obres de 
desenvolupament del polígon, per una banda, i  poder establir una reunió amb la junta de 
compensació per parlar d’aquesta possible compactació.     
VOTACIÓ: LA PROPOSTA NO FOU APROVADA, AMB EL SEGÜENT RESULTAT: 
                    Vots en contra:  DIVUIT  (18) dels regidors del PSC, CiU i  ERC    
                      Vots a favor   :  DOS      ( 2) dels regidors de l’Altraveu  
                    Abstencions :     CAP       ( 0)  
 
 6.- SUGGERIMENTS I PREGUNTES 
 
Inicia el torn la Sra. Elisenda Alamany, per l’Altraveu i mostren la seva disconformitat respecte 
a les places de pàrking de zona blava que s’han procedir a senyalitzar  al centre de la Vila, 
entenem que és una mesura d’afany purament recaptatori i planificada amb un criteri econòmic i 
que hagués calgut un estudi un preveies una senyalització progressiva i no immediata, calculant 
de manera real els fluxos de mobilitat intramunicipal, desconeixen perquè es llegeix una 
demanda concreta de 130 places d’aparcament al centre, ja que de manera inevitable es desprèn 
un tipus de cultura que entén el cotxe com a mitja de transport suprem i irrenunciable, és per 
això que per començar a pensar quin tipus  de mobilitat volem al nostra poble, el suggeriment de 
l’Altraveu és el de començar a estudiar com fer un pla de mobilitat participat per a la configuració 
d’estratègies sostenibles, creiem que la participació ciutadana es necessària, en aquest aspecte, 
ja que és clau que el ciutadà tingui un paper determinant que vingui avalat per diversos 
mecanismes de recepció si suggeriments al llarg d’aquest procés. 
El Sr. Alcalde  contesta tot dient que tenim mecanismes de participació que després no 
utilitzem, tenim una comissió de mobilitat interna, la taula de mobilitat, en la qual s’informa parla 
de la qüestió de la zona blava, i ningú  hi diu res. Més participació no la podem fer, si tenim els 
òrgans, els instruments i després no els utilitzem  adequadament, és una mica difícil  poder 
avançar en aquest sentit i recordar que aquest estudi el va fer la Cambra de Comerç i va ser 
presentat en aquesta comissió de mobilitat. 
Per ERC el Sr. Oriol Papell diu que tenen constància que alguns programes de Festa Major no 
han arribat a temps, i també lligat amb això també dir que la Comissió de Festes en el programa 
de festa major, deia el següent: “Castellar amb motiu de la festa major ha d’estar més bonica 
que mai, l’Ajuntament demana a tots els castellarencs i castellarenques que guarneixin les 
finestres i balcons amb flors i senyeres i també els aparadors dels comerços i altres 
establiments”, ens preguntem si la Comissió de Festes fa aquesta proposta a la ciutadania, com 
és que l’Ajuntament guarneix el carrers amb banderetes d’aniversaris. 
El Sr. Alcalde, li contesta que s’ha preferit invertir en mes actes de festa major, i  que no pas en 
les banderoles. 
També per ERC el Sr. Jordi Permanyer, diu que dels nous jocs que s’han instal�lat a la plaça 
major,  n’hi ha un que a tots els pobles on s’ha instal�lat porta problemes, per això demanem que 
és faci un estudi preventiu per evitar possibles accidents. 
 
Abans d’acabar el Sr. Alcalde dona la benvinguda a la Interventora Sra. Mercè  Custodio.    
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent dos quarts d’onze de la nit, s’aixeca la 
sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests acords el 
Secretari, amb el vist-i-plau del  Sr. Alcalde. 
 
 


